
    

 

   

 Skolebestyrelsesmøde 

 

Dato:   Torsdag den 11. marts 2021, kl. 17.00 – 19.00  

 

Sted: Microsoft teams 

 

  

Indkaldte deltagere: Forældrerepræsentanter: Formand: Jimmi Højkilde, næstformand: Rikke 

Wohlleben, Dorte Koldby, Line Dyhr- Junker, Søren Østergren, Louise 

Simonsen, Mette Christiansen 

   

Forældrerepræsentant suppleant:  Thomas Lundtofte og Rasmus 

Hansen 

 Medarbejderrepræsentanter: Katja Anthony, Majbrit Hansen  

Elevrepræsentanter: 

Ledelsesrepræsentanter: Skoleleder – Lars Christian Eriksen 

 

Fraværende:  

 

Ordstyrer:   Jimmi 

Udarbejdet af:  Formand og Lars  

Referent:   Stine 

 

(O) = Orientering – (D) = Drøftelse – (B) = Beslutning 

Dags

orden 

nr. 

Dagsorden Referat: 

091 
Godkendelse af 

referat 

Ligger på skolen til underskrift. SKB medlemmer anbefales at møde ind 

på skolen og få skrevet under på referater. 

092 

Godkendelse af 

dagsorden 

 

Dagsorden:  

Godkendt 

093 

Ledelsessituation 

(O) 

Status  

 

Lars er startet som konstitueret skoleleder. Samarbejdet i både ledelse 

og administration fungerer rigtig fint. 

Nu starter processen med ansættelse af ny skoleleder. 



Vi har afholdt møde i ansættelsesudvalget og drøftet profil. 

Stillingsopslaget lægges op sidst i uge 11. 

Ansættelsessamtaler pågår 3.5 samt 19. maj. 

Ansættelsesudvalget består af 2 fra ledelsen. TR for pædagoger og TR 

for lærere, 4 medarbejderrepræsentanter (koordinatorer for indskoling, 

mellemtrin og udskolingen), samt 2 skolebestyrelsesmedlemmer (Jimmi 

og Rikke). Rikke har dog et ønske om at blive afløst, hvis der er andre 

der kan træde til.  

Vi glæder os til at vise ansøgere rundt på skolen. 

3.maj og 17. maj er der ansættelsesrunder. 

094 

Status på 

nødundervisning 

Vanen tro, kommer retningslinjer og rammer i sidste øjeblik☺ 

Vi har i dag afholdt onlinemøder med medarbejdere fra mellemtrin og 

udskoling. 

9. årgang: vender tilbage i skole hver anden uge. Dvs. de får 5 

sammenhængende skoledage og en uge med onlineundervisning. 

Vi modtager 2 klasser hver uge frem mod påske. Efter påske har vi en 

formodning som at planerne ændres igen og vi forhåbentlig kan se frem 

mod mere fremmøde. Men det er endnu ikke klarlagt. 

5. – 8. årgang: vender tilbage til skolen 1 dag om ugen. Resten af ugen 

planlægges med forsat onlineundervisning. Skoledagen skal afholdes 

udendørs, så vi håber vejret er med os. Vi må ikke sætte telte op eller 

andet i samme stil. Vi opfordrer klasserne til at benytte lokalområdets 

natur eller andre udendørs seværdigheder 

Det gælder for alle årgange at vi har et særligt fokus på trivsel, selv om 

der også skal være et fagligt indhold for særligt 9. gang. 

Vi har sendt beskrivelserne ud til både medarbejdere og forældre på 

Aula.  

Rådkvinden er kommet med en opfordring i brev til børn og forældre. 

 

TEST: 

Vi har ikke noget krav om test, men vi sender en kraftig opfordring til at 

børnene bliver testet inden de møder op på skolen. Børnenes fritidsliv er 

ligeledes så småt ved at åbne op og flere af børnene kommer således 

meget på kryds og tværs i den sammenhæng. 

 

Status Forårs SFO Forårs SFO er kommet godt fra start, trods de manglende muligheder for 

at mødes fysisk og fraværet af de planlagte besøg på kryds og tværs. 

Børn og forældre startede 1. marts til en udedag i fællesskab og 

desværre kun med deltagelse af 1 forældre pr. barn. Vi havde 

rundvisning indendørs i små hold og 2 dage med deltagelse af forældre. 

Onsdag var stort set alle børn klar til at være sammen uden far og mor. 



De tidlige og sene børn fra Forårs SFO blandes med alm. SFO i 

ydertimerne. Og det fungerer fint. Om morgenen hentes børnene i 

morgen SFO med ”bus” og så følges/køres alle i egne lokaler. 

 

Velfærdens 

fundament 

Renovering og ny 

indskoling 

Skolebestyrelsen inviterede børne- og ungeudvalget til besøg på 

Kroggårdsskolen, dette for at besigtige vores fysiske forhold omkring 

indskolingen. 

Vi fik et pænt afslag af Susanne Crawley. Efter påske sendes der på ny 

en invitation. 

Vi forventer at 2022 bliver året, hvor de afsatte midler (25. mill) sættes i 

spil. 

Beløbet er afsat til forskellige indsatser, der både omhandler vedligehold 

og modernisering. Vi har en vis bekymring omkring hvor langt pengene 

rækker, når alm. vedligehold er færdigt. 

Puljen der afsættes til initiativer for lokalsamfundet (127 mill) kan være 

interessant at få fingrene i. Kan vi samtænke projekter/samarbejder med 

lokalsamfundet, vil midler fra denne pulje måske kunne finansiere nogle 

spændende projekter. ”Borgerinddragelse skal skabe lys i skolerne om 

aftenen”. 

Vi har et stort ønske om en ny indskoling. Det er et kæmpe projekt og der 

kan være tvivl om de afsatte midler vil kunne række til dette. 

 

 

Budget 2020 

Afslutning og status 

på budget 2020 

Udsendte budget gennemgås ved Betina. 

Vi er gået fra 900.000 i underskud til 310.000 for skoleåret 2019-2020.  

Vi har i år ikke haft samme udgifter f.eks. er vikarudgifter faldet med 2/3 

del, ligesom posteringen på indkøb også er mindre end forventet. 

Generelt er forbrugsudgifterne mindre end budgetteret, grundet Corona. 

Vi har en ekstraudgift i forhold til lederskifte, SK har feriegodtgørelse som 

skal udbetales. 

I SFO har vi et markant faldende børnetal. Vi er gået fra 200 til ca. 130. 

Tendensen er klart for 3. klasse børn, men også andre klassetrin står for 

skud og vi antager at det skyldes Corona. 

Vi følger planen med fortsat at skære af vores underskud. Som det ser 

ud lige nu, når vi et overskud til næste skoleår. Det er dog meget 

afhængigt af hvordan vikarudgifter udvikler sig. Corona skemaet har givet 

vis haft indflydelse på nuværende lave budget. 

Vi er lykkedes med at være meget tæt på alle økonomiske faktorer og 

har fået gode rutiner i forhold til opfølgning på særligt på SFO-budgettet. 

095 

Nyt fra skolen (O) 

 

• Nyt om 
personale 
 

Vi har ikke noget nyt om personale. 

 Vi anbefaler at der bæres mundbind i skolegården og generelt på 

skolens matrikel, hvis man ikke er medarbejder. Det råd følges stort set 

af alle. 

 



• Mundbind i 
skolegården 
 

• Trafik 

Vi har oplevet Odense Renovation henter affald på et tidspunkt, hvor 

morgentrafikken til skolen er på sit højeste. Skolen tager kontakt til 

Odense Renovation, for at lave en forespørgsel vedr. et mere 

hensigtsmæssigt afhentningstidspunkt.  

Generelt bør der være en løbende opmærksomhed på, hvordan vi 

regelsætter for trafikken i området, hvor skolen modtager vareindlevering. 

Ann har information om hvilke tiltag der er foregået historisk og hvor vi er 

landet. Hun informerer ny ledelse om historik. Punktet bør drøftes på 

skolebestyrelsesmøder så vi kan være i dialog også med nye forældre 

omkring regler for aflevering og hentning. 

096 

Nyt fra SFO (O) 

Læreplaner 

SFO lider i øjeblikket under kravet om, at børnene så vidt det er muligt 

skal være klasseopdelt. Vores værkstedsopdeling og den frie 

bevægelighed for børnene er annulleret. Det udfordrer kvaliteten af det 

pædagogiske tilbud for børnene. Vi glæder os til nye retningslinjer. 

En mindre gruppe pædagoger har arbejdet med et udkast til nye 

læreplaner for SFO. Det mangler vi nu at have en fælles drøftelse af, så 

alle har ejerskab. Vi skal på næste skolebestyrelsesmøde i maj 

fremlægge vores læreplaner. 

097 

Nyt fra elevrådet 

og rettighedsrådet 

 

Ikke aktuelt i dag. 

098 

Nyt fra klasser og 

udvalg (O): 

 

Kommende møder: 

 

 

 

 

Kontaktudvalg:  

Kontaktperson  

0. årgang:  

1. årgang: 

2. årgang:  

3. årgang:  

4. årgang:  

Vi har en udfordring med frafald til SFO2 tilbuddet. Det er aldrig rigtig 

blevet en succes og vi har haft max. 2 børn. Det er et emne vi skal have 

fat på fremadrettet. Skolebestyrelsen har før været inddraget og tidligere 

ideer bør kunne findes i gamle referater, til brug for en gentagelse. 

Vi snakkede også om, at et andet navn end SFO2 kunne være 

hensigtsmæssigt. Vi har i det hele taget brug for at tænke i nye baner. 

Spurvelundskolen har en privat klub – koster 150 kr. om måneden. 

Der er en særlig opmærksomhed på 4. klasse. En del børn har haft svært 

ved at agere hensigtsmæssigt på de sociale medier. Det er et svært 

område at få bugt med, idet man stort set skal sidde ved siden af, for at 

få opsnappet dumme indslag. Det går så stærkt og der skrives ting 

lynhurtigt. Det er ligeledes svært i skolen at få indfanget SMS´er inden de 

er sendt. 

Det er meget få elever som er forgangs mænd og vi skriver ikke til hele 

klassen, når det handler om enkelt elever og vi har vores individuelle 



 

 

Kommende punkter: 

Møder skoleåret  

Dato Tidspunkt 

torsdag d. 27. august 17 - 20 

Torsdag d. 1. oktober 17 - 20 

Tirsdag d. 24. november 17 - 20 

Onsdag d. 27. januar 17 - 20 

Torsdag d. 11. marts 17 - 20 

Tirsdag d. 4. maj 17 - 20 

Onsdag d. 16. juni (sommerafslutning) ?? 

  

Referat godkendt af:     

     

Formand Jimmi Højkilde  Næstformand Rikke 

Wohlleben 

 Forældrevalgt Line Dyhr- 

Junker 

     

indsatser for dem det omhandler. Derfor bliver det mere generelt, når 

teamet skriver ud til alle. Der er igen voksne på skolen, der ligeglade 

med, hvad der sker mellem børnene og vi gør hvad vi kan. 

Problematisk kultur i forhold til at indholdet er voldsomt og sproget er 

voldsomt. Ledelsen og teamet arbejder videre med den konkrete sag. 

 

5. årgang:  

6. årgang:  

7. årgang:  

8. årgang:  

9. årgang:  

 

099 

Evt. 

 

 

 

 

 

 

 

 



Forældrevalgt Dorte 

Koldby 

 Forældrevalgt Søren 

Østergren 

 Forældrevalgt Mette 

Christiansen 

     

Forældrevalgt Louise 

Simonsen 

 Suppleant Thomas 

Lundtofte 

 Suppleant Rasmus 

Hansen 

   

  

Medarb.repr. Katja Ygva 

Anthony 

 Medarb.repr. Majbritt 

Hansen 

  

  


